
ALS  = keď.... (týkajúce sa minulos8) 

WENN  = keď ... (týkajúce sa prítomnos8) 

Keď som hladný, uvarím (ja) si jedlo. 

Wenn ich hungrig bin, koche ich das Essen. 

Keď som unavený, idem spať. 

Wenn ich müde bin, gehe ich schlafen. 

         auf/räumen = upratať, upratovať 

Keď je doma neporiadok, upratujem.     Alles in Ordnung ? je všetko ok?  

Wenn es zu Hause Unordnung ist, räume ich auf.     Je všetko v poriadku? 

die Ordnung = poriadok  

Keď som bol malý, mal som psíka. 

Als ich klein war, habe ich einen Hund gehabt.  

Als ich klein war, haGe ich einen Hund.  

Keď som žil v Nemecku, býval som v jednom byte s tromi kamarátmi.  

Als ich in Deutschland gelebt habe, habe ich in einer Wohnung mit drei Freunden gewohnt. 

Keď som pracovala pred tromi rokmi v zahraničí, zarábal som oveľa viac. 

Als ich vor drei Jahren im Ausland gearbeitet habe, habe ich viel mehr verdient.  

verdienen = zarábať  

zarábal som = ich habe verdient  

Keď som išiel včera do centra, stretol som moju učiteľku 

Als ich gestern in das Stadtzentrum gegangen bin, habe ich  meine Lehrerin getroffen.  

die Altstadt = stare mesto ( 

das Stadtzentrum 



Keď som mala dva roky, ešte som nehovoril / nevedel som ešte hovoriť.  

Als ich 2 Jahre alt war, habe ich noch nicht gesprochen. / konnte ich nocht nicht sprechen.  

Keď som bol malý, chcel som sa stať učiteľom.  Ich will = ja chcem 

Als ich klein war, wollte ich Lehrer werden.   Ich wollte = ja som chcel 

Keď som bol smutný, veľa som plakal.          weinen = plakať 

Als ich traurig war, habe ich viel geweint.  

Keď som mal 4 roky, hrával som futbal. 

Als ich 4 Jahre alt war , habe ich Fußball gespielt. 

Keď som býval v Berlíne, študoval som medicínu. 

Als ich in Berlin gewohnt habe, habe ich Medizin studiert.  

Keď som ešte nemal vodičák, nemohol som šoférovať auto. 

Als ich noch keinen Führerschein haGe, konnte ich nicht Auto fahren. 

fahren -  má viac významov  

a) Ich fahre mit dem Bus in die Arbeit = cestujem / idem do práce autobusom 

b) Ich kann endlich Auto fahren, weil ich einen Führerschein habe.  = konečne môžem šoférovať auto, 

lebo mám vodičak. 

c) Ich fahre dich nach Hause, damit du nicht zu Fuß gehen musst. = ja ťa odveziem domov, aby si 

nemusela ísť peši. 

wollen    ich will    ich wollte 

müssen   ich muss    ich musste 

sollen    ich soll    ich sollte 

können   ich kann   ich konnte 

dürfen   ich darf   ich durae


